
De politieke partij OpKoers.nu 
in de gemeente Hardenberg kan 
beter de naam veranderen in Op-
Koers.gisteren. En zelfs dat is 
maar de vraag. De partij was de 
afgelopen raadsperiodes met name 
vertegenwoordigd door Annie 
Kelder, politica uit Radewijk die 
uit onvrede de PvdA had verlaten. 
Deze periode kwam daar een ander 
ontevreden PvdA-raadslid bij in de 
persoon van Wim Kloekhorst en er 
was een nieuwe fractievoorzitter, 
Hans Botter uit Kloosterhaar. Maar 
vorige week werd opeens in de 

wandelgangen gefluisterd dat Bot-
ter geen fractievoorzitter meer is. 
Heel sneaky is Annie Kelder weer 
teruggekeerd op haar oude post. Om 
persoonlijke redenen, schijnt Botter 
geantwoord hebben op de vraag 
van mensen waarom die switch is 
gemaakt. Alleen het raadspresidium 
wist ervan, zeg maar de club van 
fractievoorzitters.

Dat zwalkend scheepje van Op-
Koers was vorige week ook zicht-
baar tijdens de oriënterende raads-
vergadering, waarin de begroting 
2017 werd voorgekauwd. Elk jaar 
komt de partij met het voorstel om 
de hondenbelasting af te schaffen 
en elk jaar wordt dat voorstel afge-

schoten omdat de gemeente dat geld 
niet kan missen. De opbrengst van 
deze belasting hoeft een gemeente 
niet te besteden aan bijvoorbeeld 
het opruimen van hondenpoep of 
het aanleggen van hondenuitlaat-
veldjes, maar mag gewoon in de 
gemeentekas worden gestopt. Om 
bijvoorbeeld kunstgrasvelden van 
aan te leggen, starters op de woning-
markt te helpen of armoede onder 
kinderen te bestrijden. Dit jaar was 
de repeterende breuk van OpKoers 
een beetje gewijzigd. Niet meer de 
hele belasting afschaffen, maar met 
een derde verminderen. Dat kost de 
gemeente ongeveer 110.000 euro 
aan inkomsten. Hoe dat gat in de 
begroting opgevuld moest worden 

kon OpKoers nog niet vertellen, 
maar dat zou de partij volgens ex-
fractievoorzitter Hans Botter nog 
wel uitzoeken. Dat is trouwens wel 
weer consequent. Waarschijnlijk 
net als de opmerking over een paar 
weken, wanneer de begroting wordt 
vastgesteld, dat het niet is gelukt. Of 
dat er maar extra bezuinigd moet 
worden op ambtenaren, zoals ook 
al eens is voorgesteld.

Het was (voorlopig?) de laatste 
keer dat geschreven kon worden 
over fractievoorzitter Hans Botter. 
Annie Kelder geeft dus weer leiding 
aan de fractie. En dat terwijl ze er 
ook al een functie heeft bijgekre-
gen, namelijk raadsnestor. Zij is de 

opvolgster van het eerder dit jaar 
overleden raadslid Ria Juurlink. 
De reden voor Annie’s voordracht 
en benoeming is, dat ze het langst-
zittende raadslid van de gemeente 
Hardenberg is, het enige raadslid 
dat vanaf de herindeling onafge-
broken in de raad heeft gezeten. “Ik 
wil iedereen bedanken voor het in 
mij gestelde vertrouwen”, zei ze na 
haar benoeming, maar het is maar 
de vraag of dat terecht is. De andere 
raadsleden waren waarschijnlijk al 
lang blij dat zij dat karweitje niet 
hoeven op te knappen. Het wor-
den dus drukke tijden voor Annie: 
raadsnestor, fractievoorzitter en de 
partij weer op koers zien te krijgen. 
Maar eens zien of dat nog lukt.

HARDENBERG – Twintig jaar geleden waren er 43 standhouders op 
de allereerste Landbouwrelatiedag in de Evenementenhal in Harden-
berg. Vorige week waren dat er ruim 250. En dat op een half evene-
ment, want de Landbouwrelatiedag is vanwege de grote belangstelling 
al jaren geleden gesplitst in een  evenement voor kalverhouderijen, 
pluimveehouderijen en varkenshouderijen en een evenement voor de 
melkveehouderijen, akkerbouwers en loonwerkers.

Oud-directeur Herman van de Most gaf dinsdag het signaal voor de beur-
sopening. Daarbij vertelde hij ook over het begin van de beurs, in 1996. 
Zijn broer Hennie had de hal gekocht om er een studio van te maken, maar 
dat plan werd niet verder uitgewerkt omdat hij er toch geen brood inzag. 
Herman met zijn agrarische achtergrond en – op dat moment – tijd genoeg 

moest maar ‘de boer op’ om er een landbouwbeurs van te maken. Na drie 
beurzen werd het evenement al gesplitst omdat er zoveel bezoekers en 
daardoor zoveel standhouders op afkwamen. Vorig jaar trok de drie dagen 
durende beurs ruim 19.000 bezoekers: 30% uit Overijssel, ruim 20% uit 
Gelderland en ook 20% uit Duitsland. Omdat er veel Duitse agrariërs naar 
Hardenberg komen wordt ook een aanzienlijk deel van de beurshallen 
gevuld met Duitse bedrijven.
Op de beurs zijn de nieuwste technische producten voor de agrariërs 
te zien, maar ook op het gebied van foerage, zakelijke dienstverlening, 
mestverwerking, makelaardij was volop informatie te halen. En hoewel de 
naam Landbouw Relatiedagen niet meer wordt gebruikt, is het evenement 
nog steeds een belangrijke plek om relaties te ontmoeten. Voor sommigen 
daardoor ‘het agrarisch-uitje van het jaar’.
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Landbouwdagen agrarisch ‘uitje van het jaar’

Net voor het begin van de beurs werden veel stands nog even aan een laatste inspectie onderworpen.

HARDENBERG – Wat heeft de 
toeristische sector gedaan met het 
geld van de gemeente? Dat wil 
de gemeenteraad van Hardenberg 
horen van B&W. In 2012 heeft de 
raad besloten dat de recreatieon-
dernemers drie jaar lang een ton 
zouden krijgen om het toerisme 
te bevorderen.  Vorige week werd 
de evaluatie hiervan besproken, 
maar de raad vond die te mager 
om haar controlerende taak goed 
uit te kunnen voeren. Is de 3 ton op 
adequate wijze besteed en zijn de 
doelstellingen  gehaald, dat wilden 

Raad ontevreden over recreatieondernemers
alle partijen weten. Hans Odink 
(CU) vatte het als volgt samen: “Wij 
geven geld en nu willen wij contro-
leren of dat geld goed is besteed. Uit 
de huidige evaluatie kan ik dat niet 
halen.” Hij kreeg raadsbrede steun 
voor zijn oproep aan B&W om voor 
een betere evaluatie te zorgen.

De portefeuillehouder recreatie en 
toerisme, burgemeester Snijders, 
had net als de raad geen goed 
gevoel bij het proces. In 2012 is 
er bewust voor gekozen de onder-
nemers de leiding te geven om de 

economische waarde van toerisme 
en recreatie te vergroten. “Maar het 
is teleurstellend dat nu de evaluatie 
plaatsvindt de recreatiesector niet 
aanwezig is”, meende Snijders. Hij 
vond dat er een duidelijk signaal aan 
de ondernemers afgegeven moet 
worden: “Wij willen wel investeren, 
maar dan moet de sector ook zelf in 
beweging komen en aangeven wat 
er moet gebeuren.”

Via een motie werden B&W ook 
opgeroepen ervoor te zorgen dat er 
een I-punt blijft, de opvolger van 

het VVV-kantoor. Met een groei van 
5.000 naar 15.000 bezoekers per 
jaar (eigen cijfers van het I-punt) 
is aangetoond dat er een fysieke 
plek moet blijven en niet alleen een 
website of iets dergelijks. Of dat op 
de huidige plek op de Gedempte 
Haven moet zijn is de vraag, er zou 
ook gedacht kunnen worden aan 
inwoner bij het Stadsmuseum aan 
de Voorstraat, maar alle politieke 
partijen waren van mening dat er 
nu duidelijkheid moet komen over 
de toekomst van het I-punt en dat de 
gemeente daar geld voor over heeft.

Lichtjes – Er zijn tot nu toe drie 
plaatsen in de regio aangemeld waar 
op kerstavond lichtjes op oorlogs-
graven branden omgekomen mili-
tairen te herdenken. In Oud Ave-
reest, Albergen en Reutum steken 
vrijwilligers kaarsjes aan. Het idee 
ontstond vorig jaar in Friesland, 
toen Dick Jansen uit Burgum het 
idee kreeg op de oorlogsgraven in 
zijn woonplaats een lichtje te laten 
branden, zoals dat al 25 jaar gebeurt 
op de Canadese begraafplaats in 
Holten. Zijn actie werd via de 
sociale media door heel Nederland 
opgepikt, met als gevolg dat er in 
140 plaatsen kaarsjes branden. Dit 
jaar krijgt de actie een vervolg. 
Informatie hierover is te vinden op 
lichtjesopoorlogsgraven.jimdo.com

Azc - De eerste bewoners hebben 
vorige week hun intrek genomen 
in het azc Heemserpoort bij Har-
denberg. Van de 700 plekken zijn 
nu 40 bezet. Naar verwachting 
komen er de komende weken meer 
asielzoekers naar Hardenberg. Het 
verhaal ging dat er alleen mannen 
zouden komen, maar dat is volgens 
het COA niet meer dan een gerucht. 
Over de samenstelling van de groep 
asielzoekers die in Hardenberg 
wordt opgevangen wordt geen uit-
spraak gedaan. Het azc Hardenberg 
is een regulier asielzoekerscentrum. 
Daar verblijven zowel asielzoekers 
die in de procedure zitten als men-
sen die in afwachting zijn van een 
huurwoning ergens in Nederland.

OZB - De raad van Hardenberg 
staat te twijfelen over het verhogen 
van de OZB, zoals enkele jaren 
geleden is afgesproken toen er fors 
bezuinigd moest worden. Volgens 
B&W heeft Hardenberg het extra 
geld hard nodig. Pas in 2018 is er 
een kans dat geld terug te betalen, 
omdat dan met een overschot van 
meer dan een miljoen wordt gere-
kend. Volgens het CDA is het nog 
nooit gebeurd dat de OZB wordt 
verlaagd, maar wethouder Jannes 
Janssen sprak dat tegen. “Boven-
dien beslist u als raad”, hield hij het 
CDA voor. “Als de gemeenteraad 
niet de moed heeft iets met belas-
tingverlaging te doen dan ligt dat 
aan de raad en niet aan het college.“

Natuurwerkdag - Zaterdag 5 no-
vember vindt voor de 16e keer de 
landelijke Natuurwerkdag plaats. 
Dit jaar hebben zich in Overijs-
sel 55 locaties aangemeld waar 
vrijwilligers aan het werk kunnen, 
bijvoorbeeld bij natuurcentrum 
De Koppel in Hardenberg en Bos-
wachterij Hardenberg. Vooral op 
die laatste locatie is nog voldoende 
plaats voor mensen die een handje 
willen helpen. Aanmelden kan op de 
site www.natuurwerkdag.nl


